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Bevezető

Az  Eötvös  Loránd  Tudományegyetem  Természettudományi  Kar  Hallgatói

Önkormányzatának elnöki tisztségére 2014. február 11-én, majd 2014. november 9-én az Alakuló

Küldöttgyűlésen ismételten választottak meg. Ezt a záró beszámolót az azóta eltelt időszakról írom.

A beszámolóm struktúrájában egyrészt kitér az előző Küldöttgyűlés (2015. március 31.) óta

eltelt  időszakra,  másrészt  a ciklus eseményeire és történéseire  vázlatosan,  harmadrészt pedig az

elnöki mandátumom összefoglalására.

A  2014/2015-os  ciklusban  készített  beszámolóimat,  mind  megtalálhatóak  az  önkormányzat

honlapján. Az alábbi dátumokra kattintva még egyszerűbben elérhetőek.

1. 2014.12.08. Rendkívüli Küldöttgyűlés

2. 2015.02.07. Küldöttgyűlés

3. 2015.02.10. Küldöttgyűlés

4. 2015.03.10. Küldöttgyűlés

5. 2015.03.31. Küldöttgyűlés

Időrendi bontás

A 2015. március 31-étől történt események és ülések

2015. április 8. ELTE HÖK Elnökségi ülés

2015. április 10-12. HÖOK Vezetőképző

2015. április 13. Elnökválasztó fórum 

2015. április 15. Dékáni Tanács

Kari Tanács

ELTE HÖK Elnökségi ülés

2015. április 16. Hallgatói Alapítvány megbeszélés

2015. április 20. Választmány

2015. április 25-26. Mentorhétvége

2015. április 27. Szenátus

2015. május 4. Választmány

2015. május 6. OHÜB ülés

ELTE HÖK Elnökségi ülés
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Az  elmúlt  időszakban  több  elnökségi  és  választmány  ülés  elmaradt,  egyéb  programokra  való

tekintettel.  De  feltűntetteken  kívül  több  személyes  egyeztetésen,  fórumon  és  kerekasztal

beszélgetésen vettem részt. 

Szöveges beszámoló

Az előző küldöttgyűlés óta...

Szabályzat módosítások

A  kancellár  érkezésével  új  Szervezi  és  Működési  Rend  látta  meg  a  napvilágot

egyetemünkön, ami április 17-én szervezeti egységek szűntek meg és alakultak újra. Így például

nincs már Tanulmányi Osztály, nincs Gazdasági és Műszaki Osztály és nincs Karrierközpont sem.

Ez első kettő eddig ugye, kari utasítás alatt állt, ami azt jelentette, hogy a dékánnak utasítási joga

volt az osztályok vezetői felé, amiket ledelegált a megfelelő dékánhelyetteseknek. Ezentúl viszont

egy centralizált rendszert láthatunk, ahol a Tanulmányi Osztály már Tanulmányi Hivatal és egyetem

Oktatási  Igazgatóság  áll  felette  és  szervezetileg  is  oda  tartozik.  Az  oktatási  igazgató   ezentúl

közvetlen utasítási joggal a hivatal vezetője felé, főleg Neptun és központi kérdésekben. Míg a napi

ügyekben megmarad a dékánok utasítási joga. Hogy hogyan fog ez gyakorlatban működni csak az

idő válaszolja meg.

HKR módosítás

Ahogy arról  már  korábban esett  szó,  a  Kari  Ösztöndíjbizottság átalakítása  érdekében (2

közalkalmazott, 2 hallgató, 1 doktorandusz tag, és tagjait a Kari Tanács válassza) összeállított HKR

módosítást  továbbítottam dékánhelyettes  asszonynak,  jelenleg  várunk  a  véleményére.  Erre  csak

azért most került sor, mert a kancellár érkezésével indokolttá vált módosítások miatt nem fogadtak

be  kari  kezdeményezéseket.  A javaslatunk  hatályba  lépést  is  megfogalmaz,  csak  a  következő

félévtől  lenne  érvényben,  hiszen  tartalmaz ösztöndíj  formákra  vonatkozó módosításokat  is.  Így

például a Kiemelkedő Hallgatói Teljesítmény megszüntetéséről és az egyszeri közéleti  ösztöndíj

létrehozásáról, továbbá egy-két pontosítást az összes többi ösztöndíjunkkal kapcsolatban.

Csonka Diána,  tanulmányi  elnökhelyettes  révén tudomásomra jutott,  hogy a Tanulmányi

Hivatal is tervez egy nagyobb HKR módosítási javaslattal élni, erre szintén hangsúlyt kell majd
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fektetnünk.

Választások

A képviselő-  és  elnökválasztás  körül  sok  probléma felmerült  és  azt  vettem észre,  hogy

igazán senki nem ért hozzá, hogy mégis mit kellene csinálni és hogyan. Vagy aki értene, az mással

foglalkozik, hiszen más a feladata, az pedig leterheli annyira, hogy erre már nem jusson ideje. Ezért

történtek a fennakadások és megannyi probléma elkerülhető lett volna, ha tapasztaltabb egyének és

vannak a bizottságban. A választás kommunikációja a pánik és tűzoltás kommunikációja volt, akkor

emeltük és emeltem fel igazán a hangom, amikor már vészhelyzet volt. Addig a kampány csoport

aktív  tagjai  vitték  és  rendezték  a  hallgatóság  felé  való,  párbeszédnek  nem  mondható

kommunikációt. Ezen rengeteget lehetne fejleszteni, de kapacitás és lelkes emberek nélkül ez nem

megy. 

Maga a választás felhívta a figyelmünket két problémára is az Alapszabállyal kapcsolatban,

egyrészt túl kevés időt hagytunk a képviselő választásra, másrészt a szakterületi besorolások nem

teljesek. A tanári részképzések nem szerepelnek az Alapszabályban, így nem is lettek megfelelően

lekérve és szavazókörzetekbe osztva.

Az elnök választás eredménytelensége után érkezett be a fellebbezés az űrlappal kapcsolatban, hogy

annak egyértelműsége kifogásolható, az Ellenőrző Bizottság megsemmisítette az ezzel kapcsolatos

határozatokat,  a  pályázati  kiírást  pedig  nem.  Ezért  ma  hajnalban  indult  újra  a  14  napos

elnökválasztás. Hiába kértem ennek a hallgatók felé kommunikálás nem történt meg. Azt hiszem, ez

nem  egyedül  az  én  feladatom  lenne  és  nélkülem  is  megoldható.  Visszatérve  az  űrlap

kifogásolhatóságára, már ez hamarabb felmerült, de bíztunk a hallgatókban és a józan észben, hogy

belátható mi történik még segédlet is készült. De a fellebbezést abszolút jogosnak tartom.

Felsőoktatási aktualitások

Amennyi információm volt és az valóban hivatalosnak volt tekinthető azt igyekeztem felétek

kommunikálni, amint megkaptam őket. Vegyük sorra tételesen mi történt, időrendben:

• március közepe fellibben hír, hogy a környezettan alapszak veszélyben van, a szakterület

megteszi ennek érdekében a megfelelő lépéseket
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• április közepe (17-e) megkezdődik az EMMI részéről a társadalmi egyeztetés, és megküldi

az  előkészített  anyagokat  a  Magyar  Rektori  Konferencia  és  Hallgatói  Önkormányzatok

Országos Konferencia számára – ezek nem kerültek egy az egyben nyilvánosságra így a

szaktisztításról szóló dokumentumot nem láttuk

• az anyag sajtó figyelmet kap főleg a nagyobb szakok megszüntetése és a konzisztórium

miatt – erre reakcióként a hallgatóság fórumot és tüntetést szervez (hétfőn és szerdán)

• ekkor  még  nem  tudják,  hogy  a  hétvégi  sajtó  figyelem  is  elég  volt  ahhoz,  hogy  a

társadalomtudomány szakot és jó pár társával együtt ne szüntessék meg

• az ELTE megfogalmaz egy véleményt a szakjainak, autonómiájának és doktori  képzések

védelme érdekében – számomra ebből derül ki, hogy a biofizika mesterszak is érintett illetve

mivel  a  környezettan  nem  szerepelt  benne  felvettem  a  kapcsolatot  a  megfelelő

személyekkel, ekkor már későn, mert a felsőoktatási kerekasztal ülése már megkezdődött

• arra jutnak a felek, hogy a szakok megszüntetéséről kikérik a Magyar Rektori Konferencia

véleményét, konferencia ülésezik (mentorhétvége) és sorra veszi a szakokat, ekkor vasárnap

este értesülök róla, hogy a tudománykommunikáció mesterszak is veszélyben volt, és nem is

szándékoznak megmenteni, a környezettan marad, biofizikáról nem esett szó

• lenyugodnak  a  kedélyek  a  szakokról  a  konzisztórium  és  az  autonómia  felé  sodródik  a

tüntetők figyelme 

• megrendezésre  kerül  az  ELTE  HÖK  szervezésében  egy  kerekasztal  a  témáról,  hogy

mindenki  világosan  lássa  mi  a  célja,  a  tervezetben  szereplőekkel  ellentétes  pontokat

fogalmaz meg államtitkár úr az eseményen, vagy az övé vagy a mi értelmezésünk rossz

• az MRK véleménye nyilvánosságra került, a héten hétfőn

Miért rossz a konzisztórium? 

Maga  az  elképzelés  és  a  rendszer  önmagában  nem ördögtől  való  a  környező  országok

egyetemein is   létezik és a legtöbb helyen jól  működő egység. Itt  inkább annak jogköreivel és

tagjaival van a probléma. A tagjait ugyanis  minisztérium jelöli ki és a jogköreiben benne vagy az

egyetértési jog a Szenátussal, ami egy szépen megfogalmazott vétó jognak értelmezhető.

Ebben a témában is tartottunk előadást Zsolttal a mentoroknak a mentorhétvégén.
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Költségvetés

Szintén a kancellár érkezése és a munkájához szükséges szabályzat módosítások miatt még

nem  került  sor  a  2015.  évi  egyetemi  költségvetés  meghatározására,  így  nyilván  a  hallgatói

önkormányzat költségvetése sem. Erre előreláthatólag most májusban kerül sor. Attól függetlenül,

hogy hivatalos formába nem történt meg nagyjából lehet sejteni, hogy mennyi lesz idén az ELTE

HÖK költségvetése, és az új forrás allokáció alapján Horváth Tamás, gazdasági elnökhelyettes a

hozzánk tartozó összeget is kiszámolta. Nem írnám le konkrétan, hogy ez mennyi, több mint amire

előzetesen számítottunk, de kevesebb a tavalyinál.  

Tavaly  nem a  konzervatív  költésnek hódoltam,  amire  lehetett  pluszként  költeni  (például

EFOTT  megjelenés),  azt  kihasználtuk,  hiszen  a  több  rendezvényre  viszont  nem  lehetett  a

közbeszerzés hiánya miatt. Ennek meg lett az a hátul ütője, hogy habár időarányosan jól tervezve a

keretünket  kihasználva költöttünk. Végül a  Gólyabálra  előre betervezett  összeg máshova került,

Gólyatáborra vagy épp mentorrendszerre, ami nem várt költés volt, azért mert nem ennyivel és nem

így  volt  tervezve.  Gondolok  itt  az  52%-os  reprezentációs  adóra,  amit  a  március  tervezet  nem

figyelembe.

Meglátásom szerint idén még kevesebbet tudunk szintén közbeszerzések miatt költeni, már lassan

az  év  felénél  tartunk,  de  igazi  költésünk  még  nem  volt.  Lásd  az  egyetemnek  nincs  nyomdai

közbeszerzése, így a Tétékás Nyúz költségei nem minket terhelnek, az pedig egy félévre majdnem

egymillió-háromszázezer forint. Ezt már „megspóroltuk”. Az egyetlen jelentősebb költésünk eddig

a mentorhétvége szállása volt nagyjából 2-300 ezer forint magasságában. A következő LEN lesz,

amibe viszont megéri belefektetnünk, aztán az új rendezvényes közbeszerzéssel a Gólyatáborok.

Ennek fényében utólag azt tudom mondani, hogy a Gólyabálba is beletudtunk volna fektetni, más

kérdés, hogy ár-érték arányban még mindig nem lett volna az számunkra megfelelő.

Rendezvények

Gólyabál

Igyekeztem tájékoztatni titeket, hogy mi történt a Gólyabál körül, viszont azt tapasztaltam

több helyen is, hogy mivel nem ért a társaság igazán közbeszerzésekhez, ezt csak meglehetősen
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komplikált módon lehet megtenni. A kommunikációhoz nyilván elengedhetetlen a „közös nyelv”, és

pontosan az alapvető fogalmak hiányosságai miatt nem ment úgy a kommunikáció ahogy lehetett

volna. Több helyről megkaptam, hogy a Gerillabál, akkor miért valósulhatott meg nagyjából egy hét

szervezéssel, ha a Gólyabál félév alatt nem sikerült. Két alapjaiban más rendezvényről beszélünk,

ezt  most  kifejteném,  hogy  mégis  hogy  ment.  A  bál  dokumentációját  nagyjából  februárban

készítettük el Góth Rolanddal és a Választmánnyal, majd ezt Béni Kornél nézte át, és pontosította

amennyire lehetett. Mikor már észlelhető volt, hogy gond lesz, mert Roland tapasztalatai kevesek a

megszervezéshez felkértem Kornélt,  hogy segítsen.  Ami újabb gondnak bizonyult,  hogy Roland

prioritási sorrendet követett, mint amit egy közbeszerzéses eljárásnál szem előtt kell tartani, erre

volt Kornél a megoldás, talán már későn. 

Fontos megértenünk, hogy a partner cég nem a bál szervezési jogát nyerte el, és nem a bálra

tett eredetileg árajánlatot, hanem az ELTE által meghatározott szolgáltatásokra, amelyek főleg egy

konferencia  szervezésére  voltak  alkalmasak.  Ebből  a  keretmegállapodásból  kellett  nekünk

összeválogatni, hogy mégis mit és hogyan szeretnénk. Voltak szervezési hibák, ezt nem tagadom és

nem is  lenne  érdemes.  A kisebb  programok  (például  a  gólyatánc,  gólyaszoba)  nem kaphattak,

akkora hangsúlyt, amennyit a szervezőjük várt, hiszen a bál a főszervezők szemében nem e körül

forgott.  A főszempont  az volt,  hogy a teljes  közönségnek milyen szolgáltatást  tudunk nyújtani,

mennyibe kerül ez nekik, mennyibe kerül ez a hallgatói önkormányzatnak (ami természetesen a

hallgatók,  az állam pénze),  biztonságos lesz-e a  rendezvény (az  épületnek hasonlókép,  mint  az

egyéneknek). Amíg ezek nem voltak teljesen lefixálva nem kezdhettünk neki a kisebb dolgoknak. 

Lényeg a lényeg, végül a Választmány által kialakított álláspontokat és utasításokat követve

mondtam vissza a Gólyabált. A kommunikációról pedig a Bárczi HÖK-kel közösen gondoskodtunk.

Azt láttuk a legmegfelelőbb megoldásnak, ha ezt csak a közvetlenül érintettekkel közöljük, így csak

a 2014-es, gólya évfolyamlistákon jelent meg a levelem, a Gólyabál lemondásáról.

Lágymányosi Eötvös Napok

Idén  a  LEN-t  ugyanabban  a  konstrukcióban,  mint  a  tavaly  a  Hallgatói  Alapítvány

alvállalkozóként  szervezi.  Erről,  hogy ez  valóban  így  legyen  nagyjából  a  rendezvény  előtt  két

hónappal elkezdett egyeztetni az Alapítvány a kuratórium berkein belül. Sokkal több idő maradt rá

idén, mint tavaly.  A konkrét szervezési munkálatokba nem folytam bele,  ugyanakkor mindenről
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tájékoztatva voltunk, még ha néha sikerült is elbeszélni egymás mellett. Azt már írtam, hogy ebbe a

rendezvénybe érdemes belefektetnünk. Jelenleg a résztvevő önkormányzatok közül, az ELTE HÖK

után,  a  TTK HÖK, aki  a  legtöbbet  hajlandó tenni  költségvetés  szinten,  hogy ez  a  rendezvény

megálljon a lábán. 

Mire a záró küldöttgyűlést tartjuk, már túl leszünk a rendezvény nagyján és a végső hajtás

lesz már csak hátra. A részletesebb kifejtést, ezért inkább csak szóban a küldöttgyűlésen tenném

meg.

Beszélgetés a jövő gólyatáboriról

Ezt viszonylag messziről indítanám. Még a 2014-es év vége felé volt róla szó, hogy milyen

szigorításokra  lehet  majd  számítani,  és  hogy ezt  mennyire  is  gondolják  komolyan a  koncepció

kialakítói.  Ezt  sikerült  többször  is  megbeszélnünk,  ugyanakkor  mikor  oda  került  a  sor,  hogy

pályázatok nem voltam tisztában vele, hogy a pályázók nem tudják ezek a perem feltételeket és így

szépen elbeszéltünk egymás mellett, ami később konfliktushoz vezetett. 

Ezek  után  kaptam meg  és  továbbítottam nektek  az  elkészült  koncepciókat  és  végül  küldtem a

tovább  a  TTK HÖK véleményét,  amit  mind láthattatok  már.  Még mielőtt  ez  megtörtént  volna

elkezdtünk páran játszani a gondolattal  (Balogh Dániel,  Hoksza Zsolt  és Horváth Tamás), hogy

milyen lenne, ha ezt nyílt színen kérdezhetnénk meg a készítőktől, ekkor született meg a kerekasztal

beszélgetés ötlete április 10-én, ezután elkezdtem a tagokat meghívni, és ezek után érkezett meg a

koncepció. 

Jelenleg  úgy  állunk  a  szervezéssel,  hogy  direkt  Pázmány  napra  terveztük,  hogy  legyen  utána

lehetősége LEN-en a hallgatóságnak megkonzultálni, amit hallott. Hétfőn mikor az egyetem és kar

vezetést  is  meghívtam a rendezvényre,  kértek végül,  hogy pont  Pázmány napra való tekintettel

toljuk  el  jövő  hét  péntekre.  Amennyiben  mind  a  (jelenleg)  négy  résztvevőnek  megfelel,  ez  a

módosítás meg fog történni. Az érdeklődés miatt, esélyt látok arra is, hogy az időponttal egyben

helyszínt is módosuljon, a Bolyai teremre.

Képzések
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Utánpótlás és önképzés

Nem tudtam részletekbe  menően  megbeszélni  a  tisztségviselőkkel,  hogy hogy állnak  az

utódképzéssel, jó párról van tudomásom, de nem teljes körű ez az információ halmaz. Bízom benne,

hogy ezek most a beszámolók alatt nem maradnak rejtve előlünk. 

Bevonó-  és  önképzőtáborra  idén  nem  került  sor,  ennek  kettő  oka  is  van.  Egyrészt

időhiányban  szenvedtünk,  persze  ezt  egészen  egyszerűen  leküzdhettük  volna.  Másrészt

akárhányszor belekezdtem hasonló témába az EHÖK irodában, azaz érdeklődtem afelől, hogy  hogy

állunk anyagilag belefér-e egy tábor, mindig azt kaptam vissza, hogy nincs pénzünk. Megmondom

őszintén  elődeimmel  való  egyeztetés  után  kételkedve fogadtam ezt  választ,  de mivel  volt  más,

amivel el  voltam havazva,  nem fordítottam erre kellő hangsúlyt.  Ugyanakkor felismertem azt a

problémát,  hogy  a  rendezvényszervezés  nem  áll  biztos  lábakon,  ezért  Béni  Kornél

közreműködésével  a  mentorhétvége  keretein  belül.   Ez  azért  történt  így,  mert  az  ilyen  jellegű

képzések szempontjából  midig hatékonyabb, ha az egy hétvégi elutazás keretében történik, mivel a

résztvevők  teljes  figyelmüket  erre  tudják  szentelni.  A  megoldás  adta  magát,  hogy  egy  már

megrendelés alatt álló programba beépítsük. A képzés sikeresen zárult, ugyanakkor az egyik célját

nem  érte.  Ami  az  volt,  hogy  a  gólyatábor  főszervezők  is  képben  legyenek  a  közbeszerzések

menetével,  ezt  végül  pótoltuk,  csak  és  kizárólag  nekik  szerveztünk  egy  pár  órás  gyorstalpalót.

Sajnos  a  fizika  gólyatábor  szervezői  nem tudtak rajta  részt  venni,  ami  a  későbbiekben komoly

problémához vezethet, ezt minél előbb pótolni kell.

Az  előző  alakuló  küldöttgyűlés  előtt  született  meg  a  hagyomány,  hogy  a  megválasztott

képviselőknek  képzést  szervezünk  a  hallgatói  önkormányzatiságról  és  annak  működéséről,  ez

nyilván most sem maradhat el, négy alkalmat is hirdettünk pontos tematikával.

Mentorrendszer

Meglátásom  szerint  a  mentorrendszer  sokat  fejlődött,  de  sajnos  nagyjából  ugyanannyit

visszafelé is sikerült. Egyes témakörökben erősödött, míg mások felett elsiklottunk. Ezek olyanok,

amik valóban csak utólag merültek fel, mikor már szemtől szembe láthattam a mentorokat. Például

kifejezetten zavarónak találom, hogy a legtöbben nem tudják mi a különbség dékán és rektor között,

és fogalmuk sincs a kancellárról. Érdemes lenne szervezni számukra egy újabb előadást, ahol ezeket
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a hiányosságokat pótoljuk, akár a képviselő képzésen való részvétellel.

Ami viszont  nagyon zavart  az  az,  hogy egy-két  szakterületen  nem voltam meghívva az

elbeszélgetésre. Azt hiszem, így igen nehézen tudok élni a vétó jogammal, persze csak akkor voltam

elbeszélgetésen, ha kifejezetten kérte az adott szakterület, mert problémásnak ítélt egy helyzetet,

vagy  például  akkor,  mikor  Török  Mátyás,  mentorkoordinátor  nem  tudott  jelen  lenni,  más

elbeszélgetés miatt.

A mentorhétvégén Zsolttal tartottam közös előadást az aktuális ügyekről (gólyatábor és nftv

módosítás) illetve az egyetem és a hallgatói önkormányzat felépítéséról. Rengeteget tudtunk volna

még beszélni, de vissza kellett fognunk magunkat, hogy beleférjünk az időnkbe. Ugyanitt Balogh

Dániellel az ösztöndíjas állomást tartottuk, ami szintén inkább fejtágítás lett, mint valódi állomás,

de mivel annyi minden változik a rendszerben szeptemberre ezt szükségesnek éreztük, így a feladat

nálunk nem is volt annyira kreatív, csak a szokásos új külsőbe bújtatva.

Szerintem  a  mentorhétvégének  is  meg  voltak  a  maga  félreértései.  Az  Alapítványt  egy

félreértelmezés és egy kör egyeztetés kimaradás miatt sikerült jobban kihasználni anyagilag, mint

az indokolt lett volna. Az étkezés árajánlataiban ugyanis nem volt feltüntetve, hogy bruttó vagy

nettó az az ár,  mint  utóbb kiderült  nettó.  A másik,  az  a  hangtechnika varázslatos  elromlása  és

megjavulása.  Mármint  nem szó szerint  a  programokon,  hanem a rossz keverő beállításai  miatti

túlterheltség  okozta  vélt  károsodás  mértéke.  Végül  nem  volt  annyira  súlyos,  mint  azt  először

gondoltunk, vagy már eleve nem működött az ott használt technika.  

HÖOK vezetőképző

Idén  tavasszal  is  részt  vettünk  a  Hallgatói  Önkormányzatok  Országos  Konferenciájának

tavaszi vezetőképzőjén. Horváth Tamás, gazdasági elnökhelyettes a rendezvényes szekción (erről

készített  beszámolóját  már  olvashattátok  a  képviselő  listán),  Balogh  Dániel,  kémia  szakterületi

koordinátor, a tanulmányi és szociális szekción, Hoksza Zsolt, elnökjelölt, a vezetői szekción és én

a kommunikációs szekción. 

Azt kell mondjam, hogy nagy szakmai fröccsre nem vártunk idén sem, de ahhoz képest egészen

sokat kaptam ettől a vezetőképzőtől. Az első nap a kommunikációs szekción látszott, hogy maguk a
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szervezők  sincsenek  teljesen  tisztában  azzal  mit  kellene  csinálni  Ezért  egy  szokásos  SWOT

analízissel kezdtünk,  ami leveszi az előadók válláról a terhet és csapat dolgozik. Ez természetesen

jó volt arra, hogy átlássuk mi a helyzet a hököknél és höok-ban kommunikációs szinten, mi van

romokban, min lehet segíteni, mivel lehetne célzottabb és hasonló. A második nap már izgalmasabb

volt  először  az  Origo egy újságírója,  a  HÖOK sajtós  segítsége  adott  nekünk elő,  először  alap

kommunikációról (ami már nagyjából hetedikben elhangzik egy nyelvtan órán), majd komolyabb

témákra evezve, megmutatta, hogyan működhet egy újságíró. Ezzel csak az volt a baj, hogy ezzel

már volt tapasztalatom, hiszen az ELTE-t érő sajtó figyelem mellett egy nyilvános HÖK elnöki

telefonszám garancia, arra hogy mindannyiszor megtaláltak, interjút kértek és a többi. Szóval így

utólag legalább megerősítést kaptam, hogy a legtöbb esetben sikerült jól eljárni. Aztán délután jött a

fekete  leves  egy  kerekasztal  beszélgetés  formájában,  ahol  három  sokszor  hallgatói

önkormányzatokkal  is  foglalkozó  újságírót  hívtak  meg  (Balogh  Gábor  –  Jobbegyenes  blog,  G.

Szabó Dániel – Átlátszó Oktatás és Teczár Szilárd – Magyar Narancs). Ez kevésbé kommunikáció,

inkább a HÖK felé ért  kritika és útmutatás miatt  volt hasznos, olyan meglátásokat,  mondtak és

mutattak, amelyek vagy nem jutottak eddig eszünkbe vagy nem tudtuk megfogalmazni. 

Ezen a tapasztalaton felbuzdulva került megszervezésre a gólyatáboros kerekasztal beszélgetés.  

Betöltetlen tisztségek

Szociális elnökhelyettes/ ösztöndíjakért felelős biztos

Meglepő a helyzet  ezzel  a  tisztséggel jelenleg,  ugyebár  az elnökre száll  minden joga és

kötelezettsége annak a tisztségnek, ami épp üres. Ezért gyakorlom az Ösztöndíjbizottsági elnöki

hatásköröket,  de a szavazásokban eddig nem vettem részt.  Azonban összehívtam az üléseket és

koordináltam a munkát  amennyire  lehetett.  A levelezést  még jelenleg hárman kezeljük,  Balogh

Dániel  és  Tóth  Róza közreműködésével,  de még így  sok a  hiányosságunk és  megválaszolatlan

kérdés van. A hibákat szépen lassan tudjuk csak javítani, viszont a kis kommunikációs hurok miatt

újabb és újabb hibák merülnek fel, az egyikről azt hisszük, hogy már javítva van aztán még sem. Az

utalási  listákat  továbbra  is  Miklós-Kovács  Janka  készíti  el  számunkra,  juttatja  el  a  megfelelő

helyekre és az üléseket is ő szokta koordinálni, vezetni.  Haladunk, lassan,  megfontoltan, olykor

talán mégis kapkodva, de biztosan.
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Nem  segíti  a  helyzetet,  hogy  adatigénylést  kapunk,  ami  persze  lefoglalja  az  amúgy  is  kevés

kapacitásunkat.  Az  adatigényléssel  kapcsolatban  kértem  határidő  hosszabbítást,  mert  amit  a

legkönnyebbnek gondoltunk részt, hogy az e-szoctám rendszeréből lekérjük az adatokat és kész, az

lett végül legbonyolultabb. Nem volt hozzáférésünk a felülethez, majd kiderült, hogy nem létezik a

lekérdezési  forma,  amire  szükségünk van.  A héten  ezt  muszáj  befejeznünk és  Jankával  meg is

kezdtük ezt a folyamatot.

Titkár

A titkári teendőket továbbra is Őri Bálint, Ellenőrző Bizottsági tag látta el a legnagyobb

mennyiségben, de a teljes Bizottság igyekszik kivenni a részét a munkából. Sajnos az elmaradt

emlékeztetőkkel  nem  sikerült  haladnunk,  sőt  halmoztuk  is  az  elmaradásokat,  ezeket  nyáron

igyekszem pótolni, remélem többed magammal.

Viszont rengeteg időm ment el igazolások kiállításával, ami máskor jóval egyszerűbb volt,

hiszen csak a pecsét és aláírást várt rám. 

Tudományos biztos

Újabb  kérdésként  felvetettem  a  rendszeres  pályázat  körüli  vitát,  nem  érkezett  reakció.

Remélem ez a tendencia változni fog.

Az Alakuló Küldöttgyűlés körüli visszásságok

Az új megválasztott képviselőknek és a nektek címzett levelem mindannyian olvashattátok

az Alakuló Küldöttgyűlés körüli visszásságok és félreértésekről. Ezt nem kívánom újra részletezni,

csupán a döntésem magyaráznám meg még egyszer. 

Az  ülés  időpontjára  történő  szavazás  kiírása  véleményem  szerint,  nem  egy  ügydöntő

szavazás, hanem egy igény felmérés. Egy új szempont bevezetése a döntéshozásba. Nem jelenthető

ki,  hogy az  új  képviselők,  mikor  bejelölték  a  nekik  tetsző  időpontot,  körbejárták  a  kérdést  az

önkormányzat szempontjából. Azt jelölték be, amelyik számukra kényelmesebb volt. 

A választmány javaslataiban a 9-e például, azért nem szerepelt, mert LEN után, hajnalban

sokan dolgozni fognak az utómunkálatokon, és közben is dolgoznak vagy éppenséggel buliznak. A
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szavazás alkalmával  azért  szerepelt  a 9-ei  dátum, mert  hamarabb már nem történhetett  meg az

összehívás,  viszont  később  a  hét  közben  sehogy  nem  fért  bele  (persze  két  napon  keresztül,

szünetekkel  biztosan  :)  ).  A lezárult  szavazás  után  igyekeztem a  legfelelősségteljesebb  döntést

meghozni a következő szempontok szerint, az önkormányzat, hogy működhet elnök nélkül, hogy

lehet ezt az időt minimalizálni,  a képviselőknek mi lesz a jó, a pályázóknak mi lesz a legjobb.

Ezeket figyelembe véve született meg az döntés ami.  

Rutin feladatok

Delegáltságaimnak  eleget  tettem,  megkeresésekre  lehetőségekhez  mérten  időben

válaszoltam,  fogadóóráimat  megtartottam.   Az  Északi  Hallgatói  Irodavezetőjével  több  ízben

egyeztettünk a hallgatókat érintő fontosabb változásokról. 

A ciklus összegzése

Rövid ám, mégis izgalmas ciklust zártunk. Az augusztusi sajnálatos események után sem

maradhattunk botrányok nélkül. Főleg ösztöndíj ügyekben vették elő az ELTE a nevét. Amit nem

értek még mindig, hogy az ilyen hírek alatt, miért a Lágymányosi Kampuszt veszik elő vágóképnek,

persze ez a botrányt illetően lényegtelen. Az előző ciklusok az ellenőrzések tömkelegébe fulladtak

bele, az idei pedig az új szabályzatok és elvek kialakításával telt nagyrészt. Ebben nagy szerepet

vállalt a TTK HÖK által már régen lefektetett út.

Ha  itthon  is  szétnézünk,  akkor  lehet  ballépéseket  felfedezni,  mind  részemről,  mind

tisztségviselők,  képviselők  és  delegáltak  részéről.  A februári  nézet  eltérések  és  azok  lezárása

rányomták a bélyegüket a közhangulatra az önkormányzatban. A folyamatos visszalépések és hibák

a  túlterheltségnek  köszönhetőek,  és  az  ebből  adódó  szétszórtságnak.  Az  pedig,  hogy  segítség

kérésre sem érkezik reakció, azt hiszem már nem a fuldokló hibája. Szeretném, ha egy kicsit a ti is

magatokba néznétek  és  őszintén  elmondanátok,  hogy mindent  megtettetek,  ami  tőletek  telt.  Én

tudom, hogy csak akkor lehettem volna ennél jobb, ha egy nagy és teljes csapatom van, lelkes

emberekből. Nem pedig fáradt és tanulmányilag is túlterhelt hallgatókkal kell dolgozni. A végén

lényegében valóban 5-6 csináltuk a nagy részét a feladatoknak. Ez így nem jó és nem fog működni

sokáig. Nem csak a kritikai lehetőséggel kell élni, hanem a segítség adással is. Ezt tartsátok szem

előtt a jövőben.
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Az elnökségem összegzése

Az  elnökségem  alatt  többször  mondtam,  azt  a  velem  nap,  mint  nap  együtt  dolgozó

tisztségviselőknek, hogy én lemondok, ezt nem lehet így bírni. De mindig volt valami cél, ami vitt

tovább, ami meg kellett oldani, csinálni, amire felelős vezetőként nem mondhattam azt, hogy jó

akkor itt a vége. 

Nagyon  elfáradtam  a  végére  és  sokszor  elvesztettem  már  a  fejem,  de  ezért  voltam

körülöttem olyan aktív tisztségviselők és képviselők, akik visszarántottak, ha elszálltam. Lehetett

volna jobb, sokkal jobb. Mikor átvettem Kornéltól az egészet, akkor nagy csapatépítések voltak

kilátásban, ő mondta, hogy nem a lesz, amit eltervezek, nem hittem neki. Aztán végül is rögtön egy

ellenőrzésben találtam magam, ami az első pár hetemet lefoglalta és mindig jött valami új, amit

hirtelen, de azonnal meg kellett oldani. Ránézésre nem is olyan nagy dolog, heti egy-két ülésen

részt venni. Az valóban nem mindig megterhelő, de ha előtte két órát azzal kell töltenem, hogy

felkészüljek  egy  ülésre,  aztán  még  ott  kell  lennem  délután  öttől  este  tizenegyig,  az  igen  is

megterhelő és nem lehet sokáig bírni.  Volt olyan napom, ami konkrétan be volt táblázva reggel

nyolctól este tízig csak hallgatói önkormányzatot érintő ülésekkel és egyeztetésekkel.

De  összességében  azt  kell  mondanom élveztem,  nem csinálnám tovább,  de  jó  volt.  Az

önkormányzatiság fejlődött, végre a vita és kritika is megjelenik, már csak a belátás hiányzik. 

Köszönöm,  hogy  elolvastad  a  beszámolómat!   Felmerülő  kérdéseiddel  keress  bizalommal,

bármilyen kommunikációs csatornán! További jó munkát mindenkinek!

Budapest, 2015. május 05.
Kovács Fanni

elnök
ELTE TTK HÖK

elnok@ttkhok.etle.hu
+36 30 957 6311
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